
اردوگاه آبی

فرصت 4 ماهه برای تشکیل تیم دختران

 بانوان استقلال هم وارد 
فوتبال ایران می شوند

 باشـــگاه اســـتقلال بالاخـــره بـــرای تیمـــداری در فوتبال 
زنـــان دســـت بـــه کار شـــد. در شـــرایطی کـــه بـــا اعـــلام 
AFC، ســـرخابی ها برای اخـــذ مجوز حرفـــه ای ملزم به 
تیمداری در فوتبال زنان هســـتند، طبق شـــنیده ها بعد 
از باشـــگاه پرســـپولیس و خریـــد امتیاز در لیگ دســـته 
یـــک و همچنین اقدامات باشـــگاه هایی مثل نســـاجی و 
خیبـــر خرم آباد در این زمینه، این بار باشـــگاه اســـتقلال 
دســـت به کار شـــده اســـت تا برای اخذ مجـــوز حرفه ای 
خود هم که شـــده اقـــدام به تیمـــداری در فوتبال بانوان 
کنـــد. در حالـــی که قبلاً ایـــن موضوع فقـــط در حد یک 
گمانه زنی بود، در جلســـه دیروز مجمع ســـالیانه باشگاه 
اســـتقلال به آن اشـــاره شـــد تا اینطور به نظر برســـد که 
قصـــد مدیران باشـــگاه برای تیمـــداری در فوتبـــال زنان 
کامـــلاً جدی اســـت. طبـــق شـــنیده ها فعلاً قرار اســـت 
تســـت گیری اولیـــه برگزار شـــود تـــا دختـــران داوطلب 
شـــانس خـــود را برای حضـــور در تیم اســـتقلال امتحان 
کننـــد، البتـــه که هنـــوز این موضوع رســـانه ای نشـــده و 
بیانیه ای برای اطلاع فوتبالدوستان منتشر نشده است. 
بنابراین از آنجایی که هنوز مشـــخص نیســـت استقلال 
تمایـــل به خریـــد امتیـــاز در کـــدام لیـــگ را دارد و حتی 
تکلیـــف کادرفنی و بازیکنان مدنظرشـــان هم مشـــخص 
نیســـت، بـــه نظر می رســـد مســـئولان اســـتقلال ترجیح 
می دهنـــد فعلاً در ســـکوت این ماجـــرا را پیـــش ببرند؛ 
منتها مدیران اســـتقلال باید در نظر داشـــته باشـــند که 
فرصـــت زیادی ندارنـــد و باید دســـت بجنباننـــد چرا که 
بـــرای اخذ مجـــوز حرفه ای خـــود از AFC، تا اســـفندماه 
بایـــد تیم خود را تشـــکیل داده و وارد رقابت ها شـــوند تا 

این مهم برایشـــان اتفـــاق بیفتد.

حسینی خود را به اردوی استقلال رساند

سیدحســـین حســـینی با اتمام مأموریتـــش در تیم ملی 
بـــه اردوی آبی پوشـــان در امـــارات اضافه شـــد. درحالی 
که کاروان اســـتقلال بـــرای تقابل با پاختاکور سه شـــنبه 
شـــب راهـــی دبـــی شـــد تـــا قبـــل از شـــروع ایـــن دیدار 
چندجلســـه ای تمرین را در ورزشـــگاه راشـــد دبی برگزار 
کند، سیدحســـین حســـینی و روزبه چشـــمی دروازه بان 
و مدافـــع اســـتقلالی ها به دلیـــل حضـــور در اردوی تیم 
ملی نتوانستند تیمشـــان را در این سفر همراهی کنند و 
حالا بعد از پایان بازی تیم ملی با قرقیزســـتان، حسینی 
عازم امارات شـــد و خود را به اردوی آبی پوشـــان در دبی 
رســـاند. همچنیـــن از آنجایـــی کـــه روزبه چشـــمی بازی 
مقابـــل پاختاکور را بـــه دلیل محرومیت از دســـت داده 
اســـت، با اجازه پیتسو موســـیمانه ســـرمربی استقلال، 
48 ســـاعت دیرتر خود را به اردوی آبی پوشان در امارات 
می رســـاند تا بعد از بازی با پاختاکور بـــه همراه تیم برای 
رویارویـــی با الاهلی در هفته ششـــم لیگ نخبگان آســـیا 

راهی جده عربســـتان شود.
  

مسعود جوما، جدیدترین گزینه 
خط حمله استقلال

باشـــگاه اســـتقلال این روزهـــا با توجه بـــه ضعف خود 
در خـــط حمله به دنبـــال مهاجم اســـت. در حالی که 
در روزهـــای قبـــل نام هایی برای اضافه شـــدن به خط 
حملـــه این تیم مطرح شـــده بود، حالا مســـعود جوما 
بازیکن کنیایی جدید ترین گزینه اســـتقلالی ها است. 
طبق شـــنیده ها ایـــن بازیکن مـــورد تأیید موســـیمانه 
قـــرار گرفتـــه و احتمالاً مســـئولان باشـــگاه در روزهای 
آینده بـــا او مذاکرتی انجام خواهنـــد داد. این درحالی 
اســـت که خـــود جوما هـــم اعلام کـــرده که از ســـمت 
اســـتقلال و چند تیم آســـیایی دیگر پیشنهاداتی دارد. 
البتـــه ایـــن موضوع فعـــلاً در حـــد گمانه زنی اســـت و 
مدیـــران اســـتقلال هنـــوز آن را تأییـــد نکرده انـــد. در 
شـــرایطی کـــه ضعف خـــط حملـــه آبی هـــا از مدت ها 
قبل ملموس بوده اســـت، با آمدن موســـیمانه پروسه 
جـــذب مهاجم دوبـــاره قـــوت گرفته و حـــالا باید دید 
مســـئولان اســـتقلال در روزهـــای آینـــده بـــرای جذب 
مهاجـــم جدید چـــه اقداماتـــی انجـــام داده و بالاخره 

پای کـــدام گزینه بـــه ایران باز می شـــود.
 

حیدرزاده: برکناری ام صحت ندارد
مهـــدی حیدرزاده عضو هیأت مدیره باشـــگاه اســـتقلال 
شـــایعه برکناری اش را تکذیب کـــرد. او دربـــاره اتفاقات 
رخ داده در جلســـه دیروز مجمع باشگاه استقلال گفت: 
»جلسه خوبی داشـــتیم و صورت های مالی مورد بررسی 
قرار گرفت و خداراشـــکر به خوبی و خوشی تمام شد.« 
او همچنیـــن در خصـــوص شـــائبه های برکنـــاری اش از 
هیأت مدیره باشـــگاه اســـتقلال گفت: »در ترکیب همه 
هیأت مدیره هـــا همان طور که در دســـتورالعمل ها آمده 
اســـت معمولاً باید از هـــر ۵ نفر عضو هیـــأت مدیره، یک 
نفر مالی باشـــد. بنابرایـــن این موضوع صحـــت ندارد.« 
حیـــدرزاده ماجـــرای بدهـــی 227 میلیـــاردی اســـتقلال 
را مربـــوط بـــه قبـــل می دانـــد: »اگـــر در مجمـــع بودید، 
متوجه این می شـــدید که شـــرایط نســـبت به سال قبل 
بهتر شـــده و بدهی ها مربوط به ۱۵ ســـال گذشته است 
و نمی شـــود در چنـــد مـــاه حـــل کـــرد. انتظـــار پرداخت 
بدهی چنـــد میلیاردی در مدت کم ناجوانمردی اســـت. 
هلدینگ تاکنـــون بیش از نیمی از بدهی هـــا را پرداخت 
کرده اســـت. از وزیر ورزش بابـــت پیگیری و اینکه به فکر 

اســـتقلال است، تشـــکر می کنم.«
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برش

 بانک شهر: تفاوتی میان استقلال و سایر مردم قائل نیستیم

استقلال باید طبق قانون بدهی خود را تسویه کند
مســـئولان بانـــک شـــهر در گفت و گو با ایران ورزشـــی ضمـــن تأکید بر قانونـــی بودن اقدامـــات این بانـــک در خصوص 
اخطار هـــای ارســـالی به باشـــگاه اســـتقلال توضیح دادنـــد: »وظیفه هر بانکـــی صیانت از ســـرمایه های مردم اســـت و 
بانک شـــهر هم از این قاعده مســـتثنی نیســـت. تمام مراحل براســـاس قانون پیش می رود و باشـــگاه اســـتقلال تنها 
بـــا بازپرداخت بدهی های خود می تواند ورزشـــگاه مرغـــوب کار را حفظ کند. ســـایرین هم اگر بدهی بانکـــی خود را در 
موعـــد مقرر پرداخـــت نکنند، چنین سرنوشـــتی برای آنها رقم می خورد و بانک شـــهر تفاوتی میان اســـتقلال با ســـایر 
مـــردم قائل نیســـت.« موضع بانک شـــهر نشـــان از آن دارد که دیگر نمی توان بـــه رایزنی ها و وعده هـــای هلدینگ های 
مختلـــف بـــرای حل بحران هـــا تکیه کـــرد. فرایندهای قانونـــی در این زمینه به صـــورت جدی درحال پیگیری هســـتند 
و مســـئولان بانـــک بر این باورند که می بایســـت از ســـرمایه های مـــردم به زعم خود صیانـــت کنند. بنابرایـــن، مدیران 
اســـتقلال بایســـتی هرچه ســـریع تر بـــه فکر چـــاره ای بـــرای تســـویه بدهی های خود باشـــند، چـــرا که عدم پیـــروی از 
مهلت هـــای قانونـــی مقرر ممکن اســـت به مصادره ورزشـــگاه مرغوبـــکار و دیگر دارایی های این باشـــگاه منجر شـــود.

 تشکیل تیم »ب« 
استقلال

فرصتی برای 
 استعدادیابی

 و توسعه اقتصادی

 ستاره قرقیزستان
 در سبد خرید آبی ها

 دوئل کوجو 
 و بیرانوند 

در نیم فصل دوم

بـــه  از زمانـــی کـــه باشـــگاه اســـتقلال 
هلدینـــگ خلیج فـــارس واگذار شـــد، 
یکی از موضوعات مهمی که در جلسات 
مختلـــف مورد بحث قـــرار گرفته، تأکید 
بر تشـــکیل تیم »ب« این باشگاه است. 
علی عســـگری، مدیرعامل گروه صنایع 
پتروشـــیمی خلیج فارس، بـــه اهمیت 
این موضـــوع و تأثیرات مثبـــت آن روی 
تیـــم بزرگســـالان، فـــروش بازیکنـــان و 
درآمدزایی اشـــاره کرده اســـت. تشکیل 
این تیم از دو جهت برای تیم اســـتقلال 

مفید خـــواه بود: 
اولاً تیم »ب« به عنـــوان یک آرمان برای 
شناسایی و پرورش استعدادهای جوان، 
نقشـــی کلیدی در دنیـــای فوتبـــال ایفا 
می کند. بســـیاری از باشـــگاه های معتبر 
جهانـــی، بـــا ایجـــاد تیم هـــای جوانان، 
امـــکان رشـــد و پیشـــرفت بازیکنـــان را 
فراهـــم می آورنـــد. ایـــن بازیکنـــان، در 
ابتـــدا در تیم هـــای بدنـــه مشـــغول بـــه 

در  درخشـــش  بـــا  و  می شـــوند  بـــازی 
ایـــن تیم هـــا، فرصـــت می یابند بـــه تیم 
بزرگسالان ملحق شوند. به این ترتیب، 
نه تنهـــا احســـاس تعلق و مشـــارکت در 
نهادهـــای ورزشـــی تقویـــت می شـــود، 
بلکه استعدادهای جدید نیز شناسایی 
و پـــرورش می یابـــد. بـــه عبـــارت دیگر، 
تشـــکیل تیـــم »ب« اســـتقلال می تواند 
به عنوان یک بســـتر برای استعدادیابی 
عمـــل کنـــد و بـــا ایجـــاد یـــک زنجیـــره 
طبیعی از بازیکنان، امکان انتقال آسان 
و منظـــم بازیکنـــان به تیم بزرگســـالان 
فراهـــم شـــود. ایـــن اقـــدام نه تنهـــا به 
نفـــع باشـــگاه اســـتقلال و طرفـــداران 
آن خواهـــد بـــود، بلکـــه می توانـــد بـــه 
رشـــد کلـــی و توســـعه فوتبال در کشـــور 
نیز کمـــک کنـــد. ســـمیعی، مدیرعامل 
باشـــگاه اســـتقلال، نیز در مجمع اخیر 
این موضـــوع را مـــورد تأکید قـــرار داد و 
خبـــر از تشـــکیل تیـــم »ب« در جنـــوب 
کشـــور داد که نشـــان می دهد این طرح 
در حال عملیاتی شـــدن اســـت. ثانیاً از 
منظـــر اقتصادی نیز این موضوع بســـیار 
حائـــز اهمیـــت اســـت. مجتمع هـــای 

پتروشیمی وابســـته به هلدینگ خلیج 
فـــارس عمدتاً در مناطق جنوبی کشـــور 
قـــرار دارنـــد و طبـــق قانون مســـئولیت 
اجتماعی، این هلدینگ موظف اســـت 
کـــه در این مناطـــق اقدامـــات مثبتی را 
انجام دهد. تشکیل تیم »ب« استقلال 
در ایـــن مناطـــق می توانـــد بـــه عنـــوان 
یک پـــروژه اجتماعـــی مؤثر عمـــل کند 
و به تقویت زیرســـاخت های ورزشـــی و 
فرهنگـــی در جوامع محلـــی کمک کند. 
ایـــن اقـــدام نه تنها بـــه رونـــق ورزش در 
مناطـــق جنوبی کشـــور کمـــک خواهد 
کـــرد، بلکـــه می تواند بـــه بهبـــود تصویر 
اجتماعی هلدینگ و افزایش محبوبیت 
آن نیـــز بین عمـــوم افراد منجر شـــود.

در نهایت، تشـــکیل تیم »ب« استقلال، 
گام بزرگـــی در راســـتای اســـتعدادیابی 
و  اقتصـــادی  افـــزوده  ارزش  ایجـــاد  و 
اجتماعی محســـوب می شـــود. با تأکید 
بر سیاســـت های صحیـــح و برنامه ریزی 
دقیـــق، ایـــن اقـــدام می توانـــد الگویی 
بـــرای دیگر باشـــگاه ها باشـــد و موجب 
پیشـــرفت و شـــکوفایی فوتبـــال کشـــور 

. د شو

 جوئــل کوجــو، مهاجــم کنیایی الاصــل 
تیــم ملــی فوتبال قرقیزســتان در بــازی با 
تیــم ملی فوتبــال ایران موفق شــد دو گل 
بزند و خودش را در برابر بازیکنان ایرانی 
نشــان دهــد. کوجــو در دیــدار تیــم ملــی 
کشــورش مقابــل امــارات کــه موســیمانه 
نیــز ایــن بــازی را در امــارات از نزدیــک 
تماشــا کــرد، کیفیــت مطلوبــی از خــود 
نشــان نــداد و مــورد انتقــاد رســانه های 
ایرانــی نیــز قــرار گرفــت و بســیاری معتقد 
ــی  ــم خوب ــد مهاج ــه او نمی توان ــد ک بودن
ــه تیــم  باشــد، امــا گل هایــی کــه کوجــو ب
ملــی ایــران زد و دروازه بیرانونــد را گشــود 
ایــن  بــه  را نســبت  بــار دیگــر نگاه هــا 

ــت. ــر داده اس ــن تغیی بازیک
ظاهــراً کوجــو از آن دســته بازیکنانــی 
اســت کــه اگــر در یــک بــازی بــه اصطــلاح 
روزش باشــد، هیــچ کــس جلــودارش 
نخواهــد بــود و یک تنــه می توانــد همــه 
معــادلات را بــه نفــع خــودش تغییــر دهد؛ 

بنابرایــن او بــه ســبب درخشــش مقابــل 
ورودی  لیســت  در  دوبــاره  اســتقلال 
ایــن باشــگاه قــرار گرفتــه و حتــی برخــی 
رســانه ها مدعــی شــدند کــه او عن قریــب 
به تیم اســتقلال خواهد پیوســت و حتی 
بــه برخــی رســانه ها اســتناد کرده انــد و 
ایــن بازیکــن را جــزو بازیکنــان اســتقلال 

معرفــی کرده انــد.
در اینکــه کوجــو مــورد توجــه اســتقلال 
 ، شــت ا د ن  ا نمی تــو شــکی   ، ســت ا
امــا ســؤال ایــن اســت کــه وقتــی نقــل 
و انتقــالات بســته اســت و کوجــو نیــز 
بازیکــن آزاد محســوب نمی شــود چگونــه 
می توانــد بــرای اســتقلال بــازی کنــد؟! 
پاســخ ایــن ســؤال روشــن اســت. کوجــود 
در شــرایط فعلــی قــادر نیســت از تیــم 
بخــارا جدا شــده و بــه تیم دیگــری ملحق 
شــود. او بایــد همچنــان بــه بــازی در ایــن 
ــگاه  ــه باش ــن اینک ــد، ضم ــه ده ــم ادام تی
اســتقلال چنانچه خواســتار ایــن بازیکن 
اســت بایــد مبلــغ رضایتنامــه او را بــه 
ــچ  ــه هی ــد وگرن ــت کن ــگاهش پرداخ باش
ضمانتــی وجــود نــدارد که چنیــن انتقالی 
صــورت گرفتــه و باشــگاه اســتقلال بتواند 

ایــن بازیکــن را بــه خدمــت بگیــرد. بــا 
باشــگاه  موجــود  شــرایط  بــه  توجــه 
اســتقلال بایــد مذاکــرات را حــول محــور 
جدایــی در نیم فصــل ادامــه دهــد و بــه 
توافقــات اولیــه دســت یابــد تــا در میــان 
فصــل انتقــال کوجــو را قطعیــت بخشــد. 
در واقــع اکنــون زمانــی نیســت کــه کوجــو 
بتوانــد بــرای باشــگاه اســتقلال بــازی کند 
و تمــام خبر هــا و گمانه زنی هایــی کــه 
دربــاره حضــور ایــن بازیکــن در ترکیــب 
اســتقلال می شــود را بایــد بــه مثابــه یــک 
ــرد،  ــی ک ــانه ای تلق ــذاب رس ــاً ج کار صرف
نــه یــک گــزارش قابــل اســتناد. مســئولان 
باشــگاه اســتقلال نیــز بــا تأییــد ایــن خبــر 
ــت  ــر در نهای ــو اگ ــه کوج ــد ک ــلام کردن اع
مــورد پســند ســرمربی ایــن باشــگاه قــرار 
بگیــرد در نیم فصــل دوم قــادر اســت 
بــرای اســتقلال بــه میــدان بــرود و در 
ــره و  ــه مذاک ــد ب ــا بای ــده تنه ــام باقیمان ای
رایزنــی با باشــگاه بخــارا پرداخت تــا اجازه 
جدایــی ایــن بازیکن را صــادر کنند. حال 
اگــر کوجــو بازیکــن اســتقلال شــود دوئــل 
ــا بیرانونــد در نیم فصــل دوم جــذاب  او ب

ــد. ــد ش خواه
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مروری برمجمع سالیانه باشگاه استقلال

از تسویه مطالبات بازیکنان تا بدهی 227 میلیاردی

 مجمع عمومی عادی ســـالیانه باشـــگاه 
فرهنگـــی و ورزشـــی اســـتقلال دیـــروز 
برگزار شـــد. این جلســـه درحالـــی برگزار 
شـــد کـــه احمـــد شـــهریاری بـــه عنـــوان 
رئیس مجمع، محمد شـــایگان نماینده 
پتروشـــیمی تندگویـــان به عنـــوان ناظر 
نماینـــده  منشـــداوی  ســـیروس  اول، 
پتروشـــیمی بوعلی به عنـــوان ناظر دوم، 
فرشـــید ســـمیعی به عنـــوان مدیرعامل 
اســـتقلال و دبیر مجمع، ظفری نماینده 
فرابـــورس، نیکـــزاد بـــه عنـــوان بـــازرس 
قانونی و حیدرزاده بـــه عنوان عضو مالی 

هیـــأت مدیره باشـــگاه اســـتقلال حضور 
داشـــتند. در ابتـــدای مجمـــع، فرشـــید 
ســـمیعی مدیرعامل باشـــگاه اســـتقلال 
گزارشـــی از فعالیت های صـــورت گرفته 
را ارائـــه کـــرد که طـــی آن بـــه مـــوارد زیر 
اشـــاره کـــرد: »باشـــگاه اســـتقلال مبلغ 
ســـنگینی بدهـــی بـــه بازیکنـــان خـــود 
داشـــت و این معضـــل باعث می شـــد تا 
بازیکنان از تمدید قرارداد خود یا بســـتن 
قـــرارداد جدیـــد، خـــودداری می کردند. 
خوشـــبختانه بـــا کمـــک هیـــأت مدیـــره 
و هلدینـــگ خلیـــج فـــارس، مطالبـــات 
گذشـــته پرداخت و اکثر بازیکنان مدنظر 

کادرفنـــی جذب شـــدند.«
مدیرعامل اســـتقلال همچنین در ادامه 
بـــه معضـــل همیشـــگی زمیـــن تمرینـــی 

اســـتقلال که البته این فصل حل شـــده 
است، اشـــاره کرد: »مشـــکل دومی که با 
آن روبـــه رو بودیم، این بود که اســـتقلال 
زمیـــن تمرین خوبی نداشـــت. ما کمپ 
مرحوم حجـــازی را ترمیم کردیم ولی نیاز 
بـــه زمین دومی هـــم داشـــتیم. در اینجا 
زمیـــن شـــماره ۲ آزادی را اجـــاره کردیم و 
تمرینـــات خـــود را در آنجـــا هـــم پیگیری 
می کنیم. خوشـــبختانه استقلال در این 

فصل دغدغـــه زمین تمریـــن ندارد.«
او در ادامـــه بـــا اشـــاره به مشـــکل بدهی 
 : گفـــت ل  ســـتقلا ا ی  رد میلیـــا  2 2 7
»اســـتقلال دو ســـال نتوانســـت مجـــوز 
حرفـــه ای بگیـــرد. باشـــگاه امســـال در 
آخریـــن روزها بابت اخـــذ مجوز حرفه ای 
تحـــت شـــرایط ســـختی قـــرار گرفت که 

خدارا شـــکر با کمـــک اعضای باشـــگاه و 
فدراســـیون فوتبـــال موضوع حل شـــد و 
باشـــگاه مجـــوز حرفه ای خـــود را گرفت. 
مـــا یـــک مشـــکل ۲۷۷ میلیـــارد بدهـــی 
بـــه ســـازمان مالیاتـــی داشـــتیم و حدود 
۱۵ســـال اظهارنامه های مربوطه ارســـال 
نشـــده بود و ما توانســـتیم ایـــن موضوع 

را هـــم حـــل کنیم.«
ســـمیعی در پایان هـــم توضیحاتی درباره 
فعال ســـازی دوباره کمیته پیشکســـوتان 
از  یکـــی دیگـــر  »اشـــاره ای  داد:  ارائـــه 
اقدامات مـــا، فعال کـــردن دوباره کمیته 
پیشکســـوتان بـــود. مـــا درحـــال حاضر 
کمک هـــای اندکـــی ماننـــد اجـــاره زمین 
و ایـــاب و ذهـــاب و کمـــک هزینه هـــای 
بیمارستانی داریم که کافی نیست و باید 

بودجه سالیانه برای کمیته پیشکسوتان 
اختصاص یابد. کمیته پیشکسوتان یک 
برنامه هم برای تأســـیس مدرسه فوتبال 
ارائـــه داده اســـت و بـــه دنبـــال یـــک کار 

جدیـــد در این حوزه هســـتیم.«
بعـــد از صحبت های فرشـــید ســـمیعی، 
صـــورت مالی باشـــگاه اســـتقلال منتهی 
به ســـال مالی ۱۴۰۲ و ســـال مالـــی ۱۴۰۳ 

از ســـوی نماینده ســـازمان حسابرســـی 
قرائـــت شـــد. در ادامـــه هـــم نکاتـــی از 
ســـوی برخـــی ســـهامداران و نماینـــده 
فرابورس بیان شـــد و پس از آن، سازمان 
حسابرســـی به عنوان حسابرس باشگاه 
اســـتقلال در ســـال مالی ۱۴۰۴ و روزنامه 
اطلاعـــات برای نشـــر آگهی های رســـمی 

باشـــگاه اســـتقلال انتخاب شدند.

 
بدهی هـــای مالـــی می توانـــد بـــه ســـادگی هـــر 
ســـازمان و نهـــادی را در معـــرض چالش هـــای 
جدی قرار دهـــد؛ بویژه زمانی کـــه این بدهی ها 
به نهادهای مالی بـــزرگ و رقابتی مانند بانک ها 
مرتبط باشد. باشگاه استقلال، یکی از تیم های 
موفـــق فوتبال ایـــران، در ســـال های اخیر دچار 
بدهی هـــای غیرقابـــل کنترل و مشـــکلات مالی 
شـــده اســـت. ایـــن روز ها هـــم موضـــوع بدهی 
این باشـــگاه به بانک شـــهر به عنوان یک مسأله 
کلیـــدی و پیچیده مطرح اســـت کـــه پیامدهای 
آن نه تنهـــا بـــرای خود باشـــگاه، بلکه بـــرای کل 

اکوسیســـتم فوتبال ایران محســـوس است.
در ســـال های اخیر، استقلال برای تسویه بخش 
قابل توجهی از بدهی هـــای خود ازجمله بدهی 
به آندره آ اســـتراماچونی، ســـرمربی سابق خود و 
ســـایر طلبـــکاران، بارها اقدام بـــه دریافت وام از 
بانک شـــهر کرده اســـت. درحال حاضـــر، برآورد 
می شـــود کـــه مجمـــوع بدهی هـــای غیرجـــاری 
این باشـــگاه به حدود ۱۱۰میلیارد تومان رســـیده 
اســـت. این درحالی اســـت که ســـند ورزشـــگاه 
مرغوبـــکار، به عنـــوان وثیقه، بـــه ارزش تقریبی 
۱۵۰میلیـــارد تومـــان در اختیـــار بانک شـــهر قرار 
دارد. این موضوع نگران کننده اســـت چرا که در 
صورت عـــدم پرداخت به موقـــع بدهی ها، بانک 
شـــهر حق قانونی دارد که این ملـــک را تصاحب 
کند. روز گذشـــته ســـومین اخطاریه بانک شهر 
مالک پرســـپولیس برای استقلال صادر شد و به 
احتمـــال زیاد برای پرداخت ایـــن بدهی تدبیری 
صـــورت نگیـــرد، بانک شـــهر مجموعه ورزشـــی 
مرغوبـــکار را مصـــادره خواهـــد کرد. شـــنیده ها 

از راهرو هـــای هلدینـــگ حاکی از آن اســـت که 
مدیـــران مالک اســـتقلال در تلاش هســـتند تا 
این ورزشـــگاه را حفظ کننـــد و رایزنی های حفظ 

ورزشـــگاه با بانک شـــهر آغاز شـــده است.
بحـــران بدهی باشـــگاه اســـتقلال از زمانـــی آغاز 
شـــد که مصطفـــی آجورلـــو، مدیرعامـــل وقت، 
تصمیم بـــه دریافت وام میلیاردی از بانک شـــهر 
جهت تســـویه بدهی های موجود گرفت. بعد از 
او فتـــح الله زاده و در نهایـــت وام اصلی را حجت 
کریمی مدیرعامل وقت اســـتقلال برای تســـویه 
بدهـــی اســـتراماچونی گرفـــت و به ناچـــار برای 
وام، ســـند ورزشـــگاه مرغوبـــکار نزد بانک شـــهر 
وثیقـــه  گذاشـــت؛ وثیقه ای که شـــاید حتی خود 
کریمـــی هم می دانســـت از دســـت خواهد رفت 
چرا که اســـتقلال در آن زمان تـــوان بازپرداخت 

بدهـــی را ندارد.
درحـــال حاضـــر، اســـتقلال حـــدود پنـــج مـــاه 
اســـت که نتوانســـته اقســـاط وام های خود را به 
بانک شـــهر پرداخت کنـــد، این درحالی اســـت 
که بانـــک شـــهر، خواســـتار تســـویه بدهی های 
باشـــگاه شـــده اســـت. برای دریافت مطالبات، 
بانـــک شـــهر هم دســـت بـــه کار شـــده و اخطار 
ایـــن بانک نشـــان دهنده عـــزم جـــدی آن برای 
انجـــام اقداماتی قانونی در صورت عدم پرداخت 
اقساط توسط باشگاه اســـتقلال است. با توجه 
بـــه اینکـــه بانک شـــهر مالـــک پرســـپولیس نیز 
می باشـــد، این مســـأله ابعاد جدیدی به جنگ و 
رقابت بین دو باشـــگاه قدیمی ایرانی می بخشد.

نکته قابـــل توجه این اســـت که مدیـــران قبلی 
باشـــگاه که بـــا مشـــکلات ایجـــاد شـــده ارتباط 
مستقیم داشـــته اند، همچنان در تلاش هستند 
تا به اســـتقلال بازگردند؛ درحالی که پیشـــینه ای 
پر از بدهـــی و چالش های مالـــی از خود برجای 
گذاشـــته اند. این موضـــوع، خود منجـــر به بروز 
بی اعتمـــادی و نارضایتـــی در بیـــن هـــواداران و 

کارشناســـان فوتبال شـــده است.
بدهـــی اســـتقلال بـــه بانک شـــهر به انـــدازه ای 

آوار ناکارآمدی مدیران سابق روی سر هلدینگ

 خطـــــر مصادره  مرغوبکــــــار 
چالش بزرگ  استقلال

اســـت کـــه می تـــوان آن را معـــادل ســـاخت 
یـــک ورزشـــگاه اختصاصـــی بـــرای ایـــن تیم 
محبـــوب در نظر گرفت. این درحالی اســـت 
کـــه بـــه دلیـــل ســـوءمدیریت های متعـــدد 
در ســـال های اخیـــر، اســـتقلال نه تنهـــا بـــا 
چالش ها و موانع مالی شـــدید مواجه بوده، 
بلکه بـــه نظر می رســـد با این ســـوءمدیریت 
حتـــی در تملک ورزشـــگاه خود نیـــز با خطر 
جـــدی مواجه شـــده اســـت یا حتـــی بدهی 
۲۰۰میلیـــارد تومانی اســـتقلال می توانســـت 

بهبـــود قابـــل توجهـــی در وضعیـــت مالی و 
مدیریتـــی اکادمـــی اســـتقلال ایجـــاد کنـــد. 
ایـــن مبلغ در صـــورت پرداخت بـــه تیم های 
توســـعه  بـــه  می توانســـت  باشـــگاه  یـــن  ا
زیرساخت ها، جذب اســـتعدادهای جوان و 
بهبود کلی عملکرد این باشـــگاه کمک کند. 
اما اکنـــون به راحتـــی این ســـرمایه عظیم از 

جیب باشـــگاه اســـتقلال خارج شـــده.
در نهایت، موضوع بدهی باشـــگاه استقلال 
به بانک شـــهر نه تنها بازتاب دهنده عملکرد 

و مدیریت مالی ناپایدار در یک نهاد ورزشـــی 
بزرگ اســـت، بلکه نشان دهنده چالش های 
بلندمدتی اســـت که به تصویب عملکردهای 
نامناســـب و تصمیمـــات ضعیـــف مدیریتـــی 
برمی گـــردد. بـــا توجه بـــه وضعیـــت کنونی، 
ضروری اســـت که مدیـــران فعلـــی به منظور 
نجات باشـــگاه و جلوگیری از انتقال ســـالن 
ورزشـــی مرغوبـــکار بـــه بانـــک، راهکارهـــای 
مؤثری را ایجاد کرده و روی بهبود شـــفافیت 

مالـــی و مســـئولیت پذیری تأکید کنند.
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